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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Tervezik, emelni a szociális szférában dolgozók 
fizetését?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

2019-cel  kezdődően  4  lépcsőben  tervezték  emelni  az  egészségügyi  dolgozók  bérét  2022-ig,
összesen több, mint 70 %-kal. Ezenkívül a Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara (MESZK)
egy  háromlépcsős  béremelési  koncepciót  dolgozott  ki  annak  érdekében,  hogy  a  szférában
csökkenjenek a bérfeszültségek, javuljon a kritikus szakdolgozói létszámhelyzet, hogy ne kelljen
egyre többjüknek külföldön, illetve a magánszférában munkát vállalniuk vagy legrosszabb esetben
pályájukat elhagyniuk.

A szociális dolgozók munkája ugyanolyan pótolhatatlan, mint az egészségügyben dolgozóké, illetve
rájuk is hatalmas teher hárult a járvány alatt, sokszor a munkakörük is hasonló, azonos feladatokat
látnak  el  számos  esetben,  a  felelősségük  pedig  teljességgel  egy  és  ugyanolyan  az  ellátottakra
vonatkozóan. Mégis a fizetésük jóval elmarad nem csak az egészségügyi dolgozókétól, de általában
a közalkalmazotti  bértábla legvégén helyezkedik el  a bérezésük. Bár 2020 elején 14 százalékos
béremelést kaptak hivatalosan, az valójában tartalmazta a minimálbér és a garantált bérminimum 8
százalékos emelését is, majd ezen felül történt egy 6 százalékos emelés a szociális ágazat dolgozói
részére, ami egyáltalán nem segített az egzisztenciális nehézségeiken, ráadásul a munkaerőhiányt
nem, hogy megoldotta, hanem még növelte is.  

Kérem Miniszter urat, szíveskedjék válaszolni a következő kérdéseimre:



 
 

1. Tervezik -e a jövőben, akár több lépcsőben emelni a szociális szférában dolgozók fizetését?
2. Ha igen, akkor milyen arányú emelésben gondolkodik a kormány?
3. Ha nem, akkor, hogyan tervezik a szociális szféra jövőjét?
4. Tervezik -e közelíteni az egészségügyi, illetve szociális szféra bérezését?
5. Hogyan igyekeznek megoldani az egyre növekvő munkaerőhiányt az ápolás, gondozás 

területén?
 

Válaszát és együttműködését előre is köszönöm.

Tisztelettel:

Ungár Péter (LMP)

Budapest, 2021. 08. 02.
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